



ហេតុផល នៃ ដំណោះស្រាយ

ស្ថានភាព គណបក្សសង្គ្រោះជាតិ សព្វថ្ងៃ ហាក់បីដូចជាផ្កាស្រពោនមួយដើម ដាំលើដីមានជីជាតិល្អ។ គំនិតនេះ គឺយើងចង់ប្រើប្រដូចនឹង ទឹកចិត្តប្រជាជនខ្មែរភាគច្រើន ដែលកំពុងខឹងច្រលោតនឹង ការដឹកនាំនៃរបបបង្កាច់ការសព្វថ្ងៃ គឺមានន័យថា ជាគោលការណ៍ នៅក្នុងស្ថានការណ៍បែបនេះ វាជាសុភកាល សំរាប់គណបក្សប្រឆាំង ព្រោះចរន្តនយោបាយរបស់ខ្លួន វាស្របនឹងខ្សែទឹក នៃទឹកចិត្តខ្មែរ ជាអ្នករងគ្រោះមួយនគរ តែផ្ទុយទៅវិញ យើងឃើញថា អ្នកដឹកនាំគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ គាត់បែរជានាំគ្នាហែល បញ្ឈាស ចរន្តទឹកចិត្តប្រជាជនខ្មែរ ដូចផ្កាដុះលើដីល្អ តែមិនបានក្រេបយករស់ជាតិដីនោះឯង ដែលនាំអោយខ្លួនស្រពោនលើដីមានជីជាតិ។ ពួកគាត់នាំគ្នាម្នីម្នាទៅពួនក្នុងជម្រង <វប្បធម៌សន្តិភាព> ឥតផលតាំងពី ឆ្នាំ២០១៤មក ហើយ នាំគ្នាលែងកម្រើកទាល់តែសោះ សម្បូរដំបូលមើលសញ្ញា នៃសេចក្តីអត់ឱនលោក ហ៊ុន សែន ចំពោះខ្លួន ទោះបី ពួកគាត់ដឹងច្បាស់ថា ការចរចា ជាមួយបក្សកាន់អំណាច វានាំបង្កើត នូវបញ្ហាច្រើនជាងដំណោះស្រាយ។ និច្ចលភាពនេះ វានាំបង្កើត នូវបញ្ហាផ្ទៃក្នុងគណបក្ស សង្គ្រោះជាតិ ព្រោះជា សម្ពន្ធ មាន កិច្ចព្រមព្រៀង ជាទម្រង់ ឈរលើ ភាគកំរិត (quota) នៃគណបក្សពីរ សំរាប់បែងចែក

ដំណោះស្រាយរបស់ លោក សម រង្ស៊ី

គឺជាដំណោះស្រាយនយោបាយ ដែលមានគាត់ ជា វត្ថុចម (objet principal) ព្រោះយល់ឃើញថា គាត់ជាប្រមុខ ផង និង ជាមេ នៃភាគីភាគច្រើន នៃគណបក្ស ផង នៅក្នុងក្របខណ្ឌ កិច្ចព្រមព្រៀងឈរលើភាគកំរិត។ នៅក្នុងមនោគតិនេះលោក សម រង្ស៊ី គាត់ជ្រើសរើសយក គោលវិធី ធ្វើឃ្នានានុក្រម នៃ ដំណោះស្រាយ¹ គឺថា ត្រូវដោះស្រាយបញ្ហាគាត់ជាមុន ក្នុងឃ្នានៈ ជាមេអ្នកដឹកនាំកំពូល ។ ដូច្នោះ បញ្ហា លោក កឹម សុខា ត្រូវទុក ទៅថ្ងៃក្រោយ។ គំនិតនេះត្រូវបាន គូកនគាត់ មួយក្រុម យល់ ស្រប។ ហេតុនេះឯង បានជាមានការប៉ុនប៉ង រកឥស្សរជនមក ជំនួស លោក កឹម សុខា តែមិនបានសំរេច ព្រោះ ជាគំនិត នយោបាយមិនត្រឹមត្រូវ ដែលនាំបង្កើតនូវបញ្ហាផ្ទៃក្នុងគណប ក្ស។

ដំណោះស្រាយរបស់ លោក កឹម សុខា

លោក កឹម សុខា ក៏ដូច លោក សម រង្ស៊ី ដែរ គឺជ្រើសយកគោល វិធីធ្វើឃ្នានានុក្រម នៃដំណោះស្រាយ តែ គាត់ ឈរលើអាទិភាព របស់អ្នកនៅក្នុងប្រទេស គឺ ខ្លួនគាត់ជាប្រធានគណបក្សស្តីទី ដូច្នោះ ជាប្រធានកំពុងកាន់កាប់កិច្ចការ និងជាអ្នកទទួល ខុសត្រូវ។ ដូច្នោះហើយបានជាមានការប៉ុនប៉ង ដោះស្រាយ ជាមួយ លោក ហ៊ុន សែន ដាច់ពី បញ្ហា លោក សម រង្ស៊ី ដែល អាចអោយគាត់ទៅចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតបាន ប្តូរនឹង ការរើល

¹ Hiérarchiser des solutions.

ចូលប្រជុំរដ្ឋសភា នៃតំណាងរាស្ត្រគណបក្សសង្គ្រោះជាតិ។ សញ្ញា
នេះ នាំអោយ លោក កឹម សុខា នឹកស្មានថា វាជាចំហូលក្រអូប
នៃដំណោះស្រាយ។ តែការសាកល្បងនេះ វាមិនអាចបន្តទៅមុខ
ទៀតបាន ព្រោះថា ជាមួយលោក ហ៊ុន សែន វាគ្មានដំណោះ
ស្រាយអ្វីពិត ក្រៅពីស្តុះចូលនឹងគាត់ ដោយគ្មានលក្ខខណ្ឌតែ
ប៉ុណ្ណោះ។ ការខកខានចូលរដ្ឋសភា នៃតំណាងរាស្ត្រគណបក្សស
ង្គ្រោះជាតិ គឺវាស្ថិត នៅក្នុងស្មារតីរបស់ លោក ហ៊ុន សែន ព្រោះ
គាត់មិនអាចទទួលយកលក្ខខណ្ឌខ្មែរ ដែលវាផ្ទុយពីប្រយោជន៍
យួននោះឡើយ។

ដំណោះស្រាយរបស់ លោក ហ៊ុន សែន

លោក ហ៊ុន សែន ជាជនផ្តាច់ការ ដូច្នោះគាត់មាន ហេតុផល ជា
ជនផ្តាច់ការ គឺថា អ្វីជាអត្ថប្រយោជន៍ជាសក្តានុភូត ដល់
សត្រូវរបស់គាត់ ទោះបីជាចំអឹង គឺវាអាចជាគ្រោះថ្នាក់ដល់
គាត់ទៅថ្ងៃមុខ។ ពីហេតុផលនេះ គាត់មានដំណោះស្រាយតែ
មួយគត់គឺកំទេច អ្វីជា ឧបសគ្គនឹងអំណាចគាត់អោយបាត់ស
ន្យ។ ហេតុផលនេះឯង ដែលពួកអ្នកដឹកនាំគណបក្សប្រឆាំង
អោយឈ្មោះថា យុទ្ធសាស្ត្រ <ឈ្នះឈ្នះ> តែពួកគាត់គ្រាន់តែបាន
និយាយជាសំដីជាអ្នក <ចាញ់ចាញ់> តែប៉ុណ្ណោះ ព្រោះពួកគាត់
នាំគ្នាប្រើយុទ្ធសាស្ត្រជាអ្នកចាញ់ជានិច្ច ទោះបីខ្លួនជាអ្នកឈ្នះ
ក៏ដោយ ដូចនៅឆ្នាំ២០១៣។

សេចក្តីសន្និដ្ឋាន

